



Paris, September 1, 2025

International Chaplains' Reflections for September 2025.

The month of August has been rich, especially for Latin America, which elected a new team of coordinator and chaplain: on behalf of Roshan Lobo, International Secretary of IYCS/JECI, and Father Justo De La Fuente, we express our gratitude to the outgoing team, Father Angel and Karin, and our encouragement to Diana and Father Edmundo.

Leo XIV highlights the fact that in order to overcome differences and ideologies, we must learn to look at others "with the eyes of the heart," which "allow us to recognize the inviolable dignity of every person." And have the courage to "seek paths of dialogue and respond to conflicts with gestures of fraternity." Openness to others, "without fear of differences, allows us to discover that they are not a threat, but rather 'a richness that makes us more human.'" This richness was called "inclusivity" by Manoj Dyson, speaking from Mangalore on August 16, and his message, which I greatly appreciated, reminded me of a homily I recently heard: the priest reflected on this "narrow door" that Christ asks us to pass through, and the response was that it is Christ Himself who is that door, for He tells us in the Gospel, "I am the door."

On August 15, the Pope, in a message delivered to the young participants at the Social Week held in Lima, recalled the witness of the Peruvian saints: Rose of Lima, Martin de Porres, and Turibio of Mogrovejo. He also told them that "Every social action of the Church must have as its center and goal the proclamation of the Gospel of Christ." The Holy Father affirmed that "one and the same love impels us to give both material bread and the Bread of the Word which, in turn, by its very dynamism, awakens the hunger for the Bread of Heaven," the one that "only the Church can give, by the mandate and will of Christ, and which no human institution, however well-intentioned, can replace."



Jeunesse Étudiante Catholique Internationale
International Young Catholic Students
Juventud Estudiantil Católica Internacional
Internationale Katholische Studierende Jugend

JECI
IYCS
JECI
IKSJ

I believe that, as young Catholics, we are invited to promote peace around us. In practice, this can begin within myself, as a prayer of petition to God the Father that He may open my heart to welcome others and also as an offering of my limits and my fragilities.

With friendship in Christ.

Rev. Fr. Justo de la Fuente Fernandez
International Chaplain, IYCS-JECI





Paris, le 1er septembre 2025

Réflexions des Aumôniers Internationaux - Septembre 2025

Le mois d'août a été riche, spécialement pour l'Amérique Latine, qui a élu une nouvelle équipe de coordinatrice et aumônier : au nom de Roshan Lobo, Secrétaire International de IYCS/JECI et du Père Justo De La Fuente tous nos remerciements à l'équipe sortante, Père Angel et Karin et nos encouragements à Diana et au Père Edmundo.

Léon XIV souligne le fait que pour dépasser les différences et les idéologies, il faut apprendre à regarder l'autre « *avec les yeux du cœur* », qui « nous permettent de reconnaître la dignité inviolable de toute personne ». Et avoir le courage de « *chercher des chemins de dialogue et de répondre aux conflits par des gestes de fraternité* ». L'ouverture à l'autre, « *sans crainte des différences, permet de découvrir qu'elles ne sont pas une menace, mais une richesse qui nous rend plus humains* ». Cette richesse a été appelée « *inclusivité* » par Manoj Dyson, en parlant depuis Mangalore, le 16 août et son message, que j'ai bien aimé, m'a rappelé une homélie écouteé tout récemment : le prêtre s'interrogeait sur cette « *porte étroite* » que le Christ nous demande de traverser et la réponse était que c'est le Christ-même cette porte, car Il nous dit, dans l'Evangile, « *je suis la porte* ».

Le Pape, ce 15 août, dans un message délivré aux jeunes participants à la Semaine sociale qui se tenait à Lima, a rappelé le témoignage des saints péruviens : Rose de Lima, Martin de Porres et Turibe de Mogrovejo. Il les a dits, aussi, que « Toute action sociale de l'Église, doit avoir pour centre et pour but, l'annonce de l'Évangile du Christ ». Le Souverain pontife soutient « *qu'un seul et même amour nous pousse à donner tant le pain matériel que le Pain de la Parole qui, à son tour, par son propre dynamisme, éveillera la faim du Pain du ciel* », celui que « *seule l'Église peut donner, par mandat et volonté du Christ, et qu'aucune institution humaine, aussi bien intentionnée soit-elle, ne peut remplacer* ».



Jeunesse Étudiante Catholique Internationale
International Young Catholic Students
Juventud Estudiantil Católica Internacional
Internationale Katholische Studierende Jugend

JECI
IYCS
JECI
IKSJ

Je pense que, en tant que jeunes catholiques, nous sommes invités à promouvoir la paix autour de nous. En pratique, cela peut commencer dans mon intérieur, comme une prière de demande à Dieu le Père pour qu'Il ouvre mon cœur à l'accueil de l'autre et, aussi, pour une offrande de mes limites et mes fragilités. Avec amitié dans le Christ.

Rév. Père Justo de la Fuente Fernandez
Aumônier International, JECI-IYCS





París, 1 de septiembre de 2025

Reflexiones de los Capellanes Internacionales - Septiembre 2025

El mes de agosto fue rico, especialmente para América Latina, que eligió un nuevo equipo de coordinadora y capellán: en nombre de Roshan Lobo, Secretario Internacional de IYCS/JECI y el Padre Justo De La Fuente, todo nuestro agradecimiento al equipo saliente, el P. Angel y Karin y nuestro aliento a Diana y al P. Edmundo.

León XIV subraya el hecho de que, para superar las diferencias y las ideologías, debemos aprender a mirar al otro "con los ojos del corazón", que "nos permiten reconocer la dignidad inviolable de cada persona". Y tener el coraje de "buscar caminos de diálogo y responder a los conflictos con gestos de fraternidad". La apertura al otro, "sin miedo a las diferencias, nos permite descubrir que no son una amenaza, sino "una riqueza que nos hace más humanos". Esta riqueza fue llamada "inclusividad" por Manoj Dyson, hablando desde Mangalore, el 16 de agosto y su mensaje, que me encantó, me recordó una homilía que escuché hace poco: el sacerdote se preguntó acerca de esta "puerta estrecha" por la que Cristo nos pide que pasemos y la respuesta fue que es Cristo mismo esa puerta, porque Él nos dice: en el Evangelio, "Yo soy la puerta".

El 15 de agosto, en un mensaje entregado a los jóvenes participantes en la Semana Social celebrada en Lima, el Papa recordó el testimonio de los santos peruanos: Rosa de Lima, Martín de Porres y Toribio de Mogrovejo. También dijo que "toda acción social de la Iglesia debe tener como centro y meta el anuncio del Evangelio de Cristo". El Sumo Pontífice sostiene que "un solo y mismo amor nos impulsa a dar tanto el pan material como el Pan de la Palabra que, a su vez, por su propio dinamismo, despertará el hambre del Pan del cielo", el que "sólo la Iglesia puede dar, por mandato y voluntad de Cristo, y que ninguna institución humana, por muy bien intencionada que sea, no puede reemplazar".



Jeunesse Étudiante Catholique Internationale
International Young Catholic Students
Juventud Estudiantil Católica Internacional
Internationale Katholische Studierende Jugend

JECI
IYCS
JECI
IKSJ

Creo que, como jóvenes católicos, estamos invitados a promover la paz a nuestro alrededor. En la práctica, esto puede comenzar en mi interior, como una oración para pedirle a Dios Padre que abra mi corazón a la acogida del otro y, también, para una ofrenda de mis limitaciones y mis fragilidades. Con amistad en Cristo.

Rvdo. P. Justo de la Fuente Fernandez
Capellán Internacional, JECI-IYCS

